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Protokół Nr 41 

z obrad czterdziestej pierwszej sesji Rady Miejskiej w Więcborku, odbytych  

w dniu 28.02 2018r. 

 

Posiedzenie odbyło się w Sali Krajeńskiej Miejsko - Gminnego Ośrodka Kultury  

w Więcborku. 

Sesja trwała od godz. 12: 00 – do godz. 14:20. 

Obecność według załączonej listy obecności. 

W sesji na 15 radnych udział wzięło 14 radnych, czyli quorum wymagane do podejmowania 

prawomocnych uchwał zgodnie z art. 14 ustawy o samorządzie gminnym / (Dz. U. z 2017r. 

poz. 1875/ 

 

Radni nieobecny usprawiedliwiony: Henryk Szwochert. 

 

Spoza składu Rady w sesji uczestniczyli: 

1. Burmistrz Więcborka      - Waldemar Kuszewski 

2. Zastępca Burmistrza Więcborka     - Jacek Masztakowski 

3. Skarbnik Gminy Więcbork     - Alina Kruk 

4. Wicestarosta Powiatu Sępoleńskiego    - Andrzej Marach 

5. Dyrektor Biura Obsługi Oświaty Samorządowej w Więcborku - Danuta Zawidzka 

6. Dyrektor Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury w Więcborku - Joanna Soja-Tońska 

7. Kierownik Ds. Wodociągów i Kanalizacji Zakładu  

Gospodarki Komunalnej w Więcborku    - Piotr Łukarski 

8. Kierownik Referatu Inwestycja Planowania Przestrzennego 

i Gospodarki nieruchomościami UM w Więcborku  - Michał Bąk 

9. Redaktor „Krajeńskich Zeszytów Historycznych”  - Leszek Skaza 

10. Redaktor „Wiadomości Krajeńskich”    - Robert Lida  

11. Redaktor Regionalnego Portalu Informacyjnego „E-krajna” - Ewa Szydeł 

 

Obradom przewodniczyła p. Grażyna Witczak – Przewodnicząca Rady Miejskiej. 

Porządek obrad: 

 

1. Otwarcie. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Przedstawienie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z XL sesji Rady Miejskiej w Więcborku. 

5. Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej w Więcborku o działaniach podejmowanych 

w okresie między sesjami. 

6. Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie między sesjami. 

7. Interpelacje i zapytania radnych. 

8. Informacja Dyrektora MGOK na temat realizacji zadań w roku 2017 i prezentacja 

planowanych przedsięwzięć na rok 2018. 

9. Przyjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Lokalnego Programu Rewitalizacji Gminy 

Więcbork na lata 2017-2023. 

10. Przyjęcie uchwały w sprawie dofinansowania doskonalenia zawodowego nauczycieli 

zatrudnionych w przedszkolu oraz szkołach, dla których Gmina Więcbork jest organem 

prowadzącym. 
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11. Przyjęcie uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniego planu  rozwoju i modernizacji 

urządzeń wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych na lata 2018-2020. 

12. Przyjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2018. 

13. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

14. Wolne wnioski i informacje. 

15. Zakończenie. 

  

 

 

Obecnych 14 radnych 

Porządek obrad przyjęto jednogłośnie bez zmian 

 

 

Ad.4 Przewodnicząca RM p. Grażyna Witczak poinformowała, że protokół z XL 

sesji został napisany. Do dnia sesji nie wniesiono poprawek. Zapytała, czy ewentualnie ktoś  

z radnych w danej chwili ma jakieś uwagi. Takowych nie zgłoszono, więc poddano protokół 

pod głosowanie. 

Na sali 14 radnych 

Protokół przyjęto jednogłośnie 

 

Ad.5 Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej w Więcborku o działaniach 

podejmowanych w okresie między sesjami. 

 

31.01.018r. – udział w spotkaniu z nauczycielami i dyrektorami szkół gminy Więcbork  

w sprawie wniosków do Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 

Wodnej w Toruniu. 

1.02.2018r. – spotkanie z pracownikiem Zakładu Gospodarki Komunalnej w Więcborku oraz 

Kierownikiem Referatu UM w Więcborku p. Tomaszem Fifielskim w celu ustalenia zasad 

konkursu dotyczącego zbiórki makulatury przez dzieci w szkołach gminnych. 

6.02.2018r. – wyjazd do RIPOK w Bladowie w celu ustalenia warunków korzystania dzieci 

ze szkół, w edukacji środowiskowej na ww. Instalacji. 

7.02.2018r. – spotkanie z nauczycielami zaangażowanymi we współpracę  przy realizacji 

Programów Edukacyjnych.  

8.02.2018r. – spotkanie z p. Aleksandrem Atamańskim opiekunem grupy młodzieżowej 

„Śladowcy”, który zaproponował współpracę w ramach realizacji Projektu Fundacji Dzieci  

i młodzieży „Równać Szanse”/miejsce: Kamień Krajeński/. 

12.02.2018r. – udział w posiedzeniu Kapituły Zasłużonych dla Powiatu dla Powiatu 

Sępoleńskiego. Na posiedzeniu rozpatrywano wniosek o wpis do Księgi mieszkańca gminy 

Sępólno Krajeńskie pana Bernarda Orłowskiego. Tego samego dnia Przewodnicząca RM 

brała udział w uroczystym otwarciu „Domu Seniora” im. Św. Franciszka w klasztorze  

w Więcborku. 
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14.02.2018r. – rozmowa telefoniczna z p. Miłoszem Klawikowskim byłym sekretarzem 

Komitetu Ochrony Miejsc Walki, Pamięci i Męczeństwa. Rozmowa dotyczyła zasad  

tworzenia miejsc pamięci narodowej. Komitet ten jako taki już nie istnieje, jego kompetencje 

przejął Instytut Pamięci Narodowej. Natomiast ww. jest niejako specjalistą jeżeli chodzi  

o zasady tworzenia miejsc pamięci. 

19.02.2018r. – spotkanie z właścicielem punktu skupu surowców wtórnych, który ma być 

odbiorcą makulatury ze szkół. 

21.02.2018r. – udział w zebraniu sprawozdawczo-wyborczym Polskiego Związku Emerytów, 

Rencistów i Inwalidów Koła Więcbork. 

26.02.2018r. – udział w otwarciu wystawy z okazji Narodowego dnia Pamięci Żołnierzy 

Wyklętych w Miejsko-Gminnej Bibliotece Publicznej w Więcborku. 

27.02.2018r. – udział w spotkaniu dotyczącym aktualizacji Lokalnej Strategii Rozwoju 

Stowarzyszenia „Nasza Krajna i Pałuki” oraz części posiedzenia połączonych Komisji Rady 

Miejskiej w Więcborku – Komisji Budżetu /…/ i Rolnictwa /…/. 

 

 

Ad. 6 Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie między sesjami. 

25.01.2018r.- rozmowy z lokatorami zadłużonych lokali komunalnych, udział  

w Jublieuszu 50 - lecia małżeństwa Państwa Ireny i Stefana Saja (miejsce: mieszkanie 

jubilatów Plac Jana Pawła II) oraz podpisanie umowy z Enea Oświetlenie na konserwację 

oświetlenia ulicznego (miejsce: gabinet Burmistrza) 

26.01.2018r. - spotkanie z dyrektorami placówek oświatowych w sprawie korekty planów 

finansowych (miejsce: Szkoła Podstawowa nr 1 w Więcborku). Tego dnia Burmistrz podpisał 

również akty notarialne (miejsce: Notariusz Sępólno Krajeńskie) 

27.01.2018r.- udział w walnym zebraniu sprawozdawczym OSP Sypniewo (miejsce: remiza 

OSP Sypniewo) 

29.01.20-2018r.- udział w posiedzeniu Zespołu Zarządzania Kryzysowego w sprawie 

afrykańskiego pomoru świń (miejsce: biuro Rady Powiatu w Sępólnie Krajeńskim). 

30.01.2018r. - udział w otwarciu wystawy fotografii „Zima na Krajnie” Panów Łuksza 

Gwiździela i Pawła Wróblewskiego (miejsce: MGOK w Więcborku). 

31.01.2018r.- udział w wernisażu fotografii grupy „Sepia” z Piły (miejsce: MGBP  

w Więcborku). 

1.02.2018r. – udział w zebraniu sprawozdawczym Gminnej Rady KGW w Więcborku 

(miejsce: barak przy MGOPS w Więcborku) oraz spotkanie z Prezesem KS Basket Panem 

Czesławem Woźniakiem w sprawie możliwości zorganizowania obozu sportowego na terenie 

Więcborka dla dziewczynek uczestniczących w zajęciach koszykówki – ok. 100 osób 

(miejsce: gabinet Burmistrza) 

2.02.2-018r.- spotkanie z uczniami SP nr 1 w Więcborku i II klasy gimnazjalnej w ramach 

projektu „W jaki sposób patriotyzm wpływa na nasze życie” (miejsce: gabinet Burmistrza) 

oraz spotkanie z Przewodniczącym Samorządu Mieszkańców Więcborka w sprawie 

sfinansowania zakupu toreb płóciennych oraz długopisów (miejsce: gabinet Burmistrza). 
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3.02.2018r.- odbył się II po reaktywacji Bal Sportu i Kultury „Rycerz” na którym zostały 

nagrodzone osoby za swoją działalność w dziedzinie sportu oraz kultury. Nagrody „Rycerza” 

otrzymali: Julia Glazik (wyniki sportowe w 2017 roku), Pan Karol Schmidt – dyrygent chóru 

Lutnia (za osiągnięcia w dziedzinie kultury w 2017 roku), Pani Renata Bloch (za całokształt 

działalności w dziedzinie kultury i sztuki) oraz Pan Wojciech Janicki (za całokształt dokonań 

sportowych). Wręczono również dwa wyróżnienia dla Wanessy Gorgoń (atletki MGLKS 

Grom Więcbork) oraz dla zespołu seniorów piłki nożnej MGLKS Grom Więcbork (za awans 

do wyższej klasy rozgrywkowej). Przy tej okazji Burmistrz Więcborka raz jeszcze 

pogratulował nagrodzonym oraz wyróżnionym, jak również złożył podziękowania Dyrektor 

Szkoły, Pani Annie Skibie oraz uczniom, którzy przygotowali piękny wystrój sali (miejsce: 

sala gimnastyczna LO im. Janusza Korczaka w Więcborku). 

5.02.2018r.- udział w posiedzeniu Zespołu Zarządzania Kryzysowego dot. zagrożenia ASF 

czyli afrykańskiego pomoru świń (miejsce: sala narad Starostwo Powiatowe w Sępólnie 

Krajeńskim). 

6.02.2018r.- spotkanie z przedsiębiorcami wspierającymi działalność sołectwa Runowo 

Krajeńskie zorganizowane przez sołtysa Pana Jana Antczaka (miejsce: świetlica wiejska  

w Runowie Krajeńskim). 

7 .02.2018r.- podpisanie umowy z wykonawcą przebudowy budynku przy Urzędzie Miejskim 

na Klub Samopomocy, z Panem Jarosławem Kołodziejskim – Zakład Usług Murarskich  

z siedzibą w Cekcynku oraz Panem Marcinem Bartoś, który pełnić będzie nadzór inwestorski 

nad inwestycją (miejsce: gabinet Burmistrza). Tego dnia Burmistrz Więcborka uczestniczył 

także w III edycji Targów Pracy i Edukacji w Sępólnie Krajeńskim (miejsce: Krajna Arena  

w Sępólnie Krajeńskim). 

8.02.2018r.- podpisanie umowy na dofinansowanie budowy mola w Więcborku (miejsce: 

Urząd Marszałkowski w Toruniu). 

9.02.2018r.- podpisanie aktu notarialnego (miejsce: Notariusz, Sępólno Krajeńskie), udział  

w Konwencie Powiatu Sępoleńskiego TEMATYKA: przystąpienie samorządów powiatu 

sępoleńskiego do Kuj.-Pom. Samorządowego Stowarzyszenia Salutaris z Torunia, nowe 

Prawo Wodne, Targi Pracy i Edukacji (miejsce: Starostwo Powiatowe w Sępólnie 

Krajeńskim) oraz spotkanie z dyrektorem BOOS w Więcborku Panią Danutą Zawidzką  

w sprawie możliwości uruchomienia od września w Więcborku opieki nad dziećmi do lat 3 

(miejsce: gabinet Burmistrza). 

10.02.2018r.- udział w zebraniu sprawozdawczym OSP Jastrzębiec (miejsce: świetlica 

wiejska w Jastrzębcu), otwarcie IV Turnieju Baśki w Sypniewie w ramach Krajeńskiej Ligi 

Baśki – organizowane przez sołectwo Lubcza (miejsce: remiza OSP Sypniewo) oraz udział  

w Balu Charytatywnym organizowanym przez Stowarzyszenie Szpital Wspólnym Dobrem 

(miejsce: CKiS w Sępólnie Krajeńskim). 

12.03.2018r.- udział we Mszy św. oraz otwarciu i poświęceniu Domu Seniora im. św. 

Franciszka z Asyżu w Więcborku. Mszy przewodniczył Biskup Bydgoski JE Jan Tyrawa 

(miejsce: Klasztor Sióstr Franciszkanek w Więcborku). 

13.02-19 .02.2018r.- urlop wypoczynkowy 
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13.02.2018r. – Zastępca Burmistrza Więcborka p. Jacek Masztakowski uczestniczył  

w spotkaniu z Wojewodą Kujawsko –Pomorskim Mikołajem Bogdanowiczem w Sępólnie 

Krajeńskim ws. omówienia sytuacji hydrologicznej na terenie powiatu sępoleńskiego, 

program WFOŚiGW Ekopiec, stan dróg po nawałnicy. 

20.02.2018r.- spotkanie z przedstawicielami firmy DL Energia w sprawie ustalenia podstawy 

opodatkowania (miejsce: gabinet Burmistrza). 

21.02.2018r.- udział w zakończeniu warsztatów kulinarnych „Tradycyjna kuchnia regionalna 

z dziczyzną Więcbork 20-21 luty” zorganizowane dla wychowanków Placówki Opiekuńczo-

Wychowawczej w Więcborku oraz Małej Cerkwicy przez LGD Nasza Krajna (miejsce: 

Placówka Opiekuńczo - Wychowawcza w Więcborku). Ponadto tego dnia Burmistrz wziął 

udział w Walnym Zebraniu Sprawozdawczo Wyborczym PZERiI w Więcborku, na którym 

wybrano nowy skład Zarządu. Przewodniczącym została Pani Zofia Najdowska. 

Podziękowano dotychczasowemu przewodniczącemu Panu Kazimierzowi Buławie (miejsce: 

restauracja Pomorzanka w Więcborku). 

22.02.2018r. - udział w posiedzeniu komisji mieszkaniowej (miejsce: biuro RM  

w Więcborku). 

23.02.2018r.- udział w pierwszej części Sesji Powiatowej w Sępólnie Krajeńskim na której 

wręczono nagrodę Starosty „Złoty Klucz Przedsiębiorczości” firmie DUKO (miejsce: sala 

sesyjna Powiatu Sępoleńskiego). Tego dnia Burmistrz uczestniczył także w posiedzeniu  

Komisji Zdrowia /…/ RM w Więcborku (miejsce: Sala Krajeńska MGOK w Więcborku) oraz 

posiedzeniu Komisji Oświaty /…/ RM w Więcborku (miejsce: Sala Krajeńska MGOK  

w Więcborku). 

26.02.2018r.- udział w posiedzeniu Rady Nadzorczej ZGK w Więcborku. Porządek 

obejmował m.in. omówienie wstępnych wyników działalności za 2017 rok, plany 

inwestycyjne na lata 2018-2020 oraz modernizacyjne na 2018 rok (miejsce: siedziba ZGK  

w Więcborku), otwarciu wystawy IPN „Niezłomna, wyklęta, przywrócona pamięci. Danuta 

Siedzikówna „Inka” 1928-1946” oraz „Nie jesteśmy żadną bandą… My jesteśmy z miast  

i wiosek polskich” 5 Wileńska Brygada AK na Pomorzu (miejsce: MGBP w Więcborku) oraz 

w wykładzie dot. 5 Wileńskiej Brygady AK na Pomorzu, który odbył się w LO w Więcborku 

oraz w CKZiU w Więcborku. 

27.02.2018r. - udział w Mszy św. oraz pogrzebie zmarłego Henryka Kabattka – ojca 

Radnego Rady Miejskiej w Więcborku, Pana Jacka Kabattka. Panu Radnemu oraz rodzinie 

Burmistrz Więcborka złożył jeszcze raz wyrazy współczucia (miejsce: Kościół pw. NMP 

Wniebowziętej w Więcborku). Ponadto tego dnia Burmistrz wziął udział w posiedzeniu 

połączonych Komisji Rady Miejskiej w Więcborku, Komisji Budżetu /…/ oraz Rolnictwa 

/…/  (miejsce: Sala Krajeńska MGOK w Więcborku). 

28.02.2018r.- podpisanie aktu notarialnego dot. sprzedaży nieruchomości gruntowej w 

Więcborku pod budynek wielolokalowy. Grunt nabył w wyniku przetargu Pan Tomasz Helt 

reprezentujący firmę Helt Deweloper (miejsce: kancelaria notarialna w Złotowie). 

W tej części Burmistrz Więcborka rozwinął nieco temat dotyczący tematu opieki nad 

dziećmi w wieku do lat 3. Powiedział, że w tym zakresie przeprowadzono ankietę wśród 
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rodziców i po przeprowadzeniu rekrutacji do przedszkola podjęty zostanie temat żłobka lub 

klubu dziecięcego. Organizacja tego typy opieki wymaga spełnienia szeregu warunków. 

Szczegóły w tej kwestii zostaną przedstawione Radzie Miejskiej na marcowej lub 

kwietniowej Komisji Oświaty, Kultury i Sportu. 

Burmistrz Więcborka podał również wyniki przetargu na ul. Władysława Łokietka  

w Więcborku. Otwarcie ofert nastąpiło 16 lutego 2018r.: 

 

 kanalizacja deszczowa – zabezpieczone środki 102 372,36zł ; najniższa oferta 69 980,68zł 

ZGK Mrocza (3 oferty) 

 przebudowa drogi – zabezpieczone środki 498 270,59zł; najniższa oferta 349 478,71zł 

Zakład Sprzętowo – Transportowy Czesław Pawłowski Tuchola (3 oferty) 
 

Ad. 7 Interpelacje i zapytania radnych. 

1. Radna Grażyna Witczak nawiązała do emitowanego 9 lutego w regionalnym paśmie 

Telewizji Polskiej tj. w TVP Bydgoszcz programu pt. „Lekcja Historii”, który poruszał 

kwestię obozu zagłady w Karolewie. Pytała, czy istnieje możliwość wykorzystania tych 

materiałów oraz filmu o Karolewie, który został nakręcony, do celów edukacyjnych  

w szkołach.   

2. Radny Stanisław Posieczek pytał z kolei, czy była księgowa BOOS w Więcborku spłaca 

środki, które zawłaszczyła z budżetu oświaty  oraz w jakiej kwocie do tej pory zostały 

spłacone. 

 Radny pytał także o to, czy spłat dokonuje osoba, która wyprowadziła środki z Kasy 

Zapomogowo-Pożyczkowej, która funkcjonowała w sektorze oświaty. 

3. Radny Ryszard Kałaczyński  chciał wiedzieć, czy jest możliwość zagospodarowania 

drewna, wyciętego na terenie danego sołectwa  przez jego mieszkańców. 

4. Radny Jan Antczak zapytał o stan zaawansowania prac przy przebudowie obiektu 

byłego Przedszkola w Runowie Krajeńskim na mieszkania Komunalne i kiedy planowane 

jest zakończenie zadania. 

 Pytał również, czy uchwały RM podjęte w sprawie wniesienia do sądu skargi na 

zarządzenia Wojewody Kuj.-Pom odnośnie nazw ulic, mają już swoje rozstrzygnięcie. 

Mieszkańcy gminy, których sprawa dotyczy chcą wiedzieć, jakie decyzje zapadły. 

 Radny zainteresowany był też terminem rozpoczęcia prac na  drodze, na odcinku 

Runowo-Praga. 

5. Radny Jacek Kabattek zwrócił się do Wicestarosty Powiatu Sępoleńskiego w kwestii 

ustalenia, co stało się ze znakiem „Zakrzewek II”, który  zginął w trakcie prac, jakie 

prowadził swego czasu ZDP.    

Ad. 8 Informację na temat realizacji zadań w roku 2017 i prezentację planowanych 

przedsięwzięć na rok 2018 omówiła Dyrektor Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury  

w Więcborku p. Joanna Soja-Tońska.  
 

Informacja stanowi Załącznik do niniejszego Protokołu /do wglądu w biurze RM oraz 

stronie BIP Gminy Więcbork/ 
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Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję, pytając jak sprawdza się formuła imprez 

biletowanych. Chciała też wiedzieć, czy jednostce udało się złożyć wniosek do WFOŚiGW. 

Dyrektor MGOK odpowiedziała, że w ubiegłym roku jedyną imprezą biletowaną był występ 

„Babskiego Kabaretu” i ten zbiletował się na „zero”. W tym roku biletowany będzie jako 

pierwszy koncert p. Kacpra Kuszewskiego i ma nadzieję, że również w tym przypadku uda 

się „wyjść na zero”. Jeżeli chodzi o WFOŚiGW, to w tym roku MGOK nie złożył tam jeszcze 

wniosku. Kolejny nabór będzie w kwietniu, lub maju i tam Jednostka postara się wniosek 

złożyć. 

Radny Ryszard Kałaczyński zastanawiał się dlaczego wnioski o dofinansowanie, jakie 

składa Jednostka MGOK nie uzyskują wymaganej ilości punktów w ogłaszanych konkursach. 

Pytał z czego to wynika. 

Dyrektor MGOK wyjaśniła, że tam, gdzie w tym roku aplikowała tj. do Narodowego 

Centrum Kultury wpływa ok. 1200 wniosków z całej Polski. Są to środki bardzo trudne do 

zdobycia. W jej karierze udało się takie środki pozyskać tylko raz w roku 2014 i było to 

jeszcze w poprzedniej pracy. Dotyczyło to „Roku Chopinowskiego” i wówczas były do 

rozdania bardzo duże środki. To, że zawsze brakuje tych kilku punktów nie jest zależne, jej 

zdaniem, od lokalnych uwarunkowań. Dużo łatwiej pozyskać środki z Lokalnej Strategii tj. 

z lokalnych grup działania i Lokalnej Grupy Rybackiej. W tym roku MGOK w Więcborku nie 

startował w konkursie LGR. Na promocję były tam środki rzędu ok. 70.000,00 zł . Ośrodek 

Kultury w Więcborku w poprzednich latach zrealizował wniosek na całe 70.000,00 zł. 

Natomiast w najbliższej perspektywie MGOK oczekuje na środki w ramach LGD i jeżeli 

zostaną one uruchomione będzie o nie aplikować.  

Burmistrz Więcborka powiedział, że w ubiegłym miesiącu Rada Miejska przyjęła 

informację z działalności Miejsko-Gminnej Biblioteki Publicznej na bieżącej sesji natomiast 

wysłuchała sprawozdania z działań Ośrodka Kultury w Więcborku. Osobiście cieszy go 

bardzo, że zarówno jedna, jak i druga Jednostka działa tak prężnie, a szeroka oferta trafia nie 

tylko do mieszkańców Więcborka ale też i  mieszkańców okolicznych sołectw spotykając się 

z szerokim pozytywnym odzewem. Dziękuje zatem Dyrektor Domu Kultury oraz Dyrektor 

Biblioteki  za pracę, którą ocenia bardzo wysoko. 

Przewodnicząca RM zamknęła dyskusję i ogłosiła pięciominutowa przerwę w obradach. 

Po przerwie obrady wznowiono. 

Ad. 9 Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Lokalnego Programu Rewitalizacji Gminy 

Więcbork na lata 2017-2023 przedstawił Kierownik Referatu UM w Więcborku p. Michał 

Bąk. 

 

Lokalny Program Rewitalizacji dla Gminy Więcbork został opracowany na podstawie ustawy 

o samorządzie gminnym oraz w oparciu o wytyczne w zakresie rewitalizacji w programach 

operacyjnych na lata 20142020 opracowane przez Ministerstwo Infrastruktury i Rozwoju, 

Zasady programowania przedsięwzięć rewitalizacyjnych w celu ubiegania się środki 

finansowe w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Kujawsko – 

Pomorskiego na lata 2014 - 2020 oraz Załącznika nr 1 do Regulaminu konkursu na 

przygotowanie lub aktualizację programów rewitalizacji. Lokalny Program Rewitalizacji to 

uchwalony przez Radę Miejską wieloletni program działań w sferze społecznej oraz 
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przynajmniej jednej ze sfer: gospodarczej, przestrzenno funkcjonalnej, technicznej lub 

środowiskowej, który ma na celu wyprowadzenie obszarów rewitalizacji ze stanu 

kryzysowego oraz stworzenie warunków do ich zrównoważonego rozwoju. Lokalny Program 

Rewitalizacji stanowi narzędzie planowania, koordynowania i integrowania różnorodnych 

aktywności w ramach rewitalizacji. Celem opracowania lokalnego programu rewitalizacji jest 

kompleksowy proces wyprowadzania ze stanu kryzysowego obszarów zdegradowanych 

poprzez działania całościowe integrujące na rzecz społeczności lokalnej przestrzeni i lokalnej 

gospodarki, skoncentrowane terytorialnie i prowadzone w sposób zaplanowany oraz 

zintegrowany. W Lokalnym Programie Rewitalizacji ujęto działania, które w najbliższych 

latach powinny zostać zrealizowane z wykorzystaniem środków unijnych oraz innych 

środków publicznych i prywatnych. Połączenie aktywności wielu osób i instytucji ma 

pozwolić rozwiązać zdiagnozowane w dokumencie problemy. Z uwagi na przeprowadzoną 

przez Urząd Marszałkowski ocenę Lokalnego Programu Rewitalizacji zatwierdzonego 

uchwałą numer XXXVII/279/17 Rady Miejskiej w Więcborku z dnia 25 października 2017r. 

należało skorygować i uzupełnić treść Lokalnego Programu Rewitalizacji Gminy Więcbork 

na lata 2017 - 2023. 

 

Opinia Komisji Połączonych: Budżetu i Finansów oraz Rolnictwa /…/ - pozytywna 

 

Uwag nie wniesiono. 

 

Na sali 14 radnych. 

 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 14 radnych 

Przeciwnych – 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

 

Ad.10 Projekt uchwały w sprawie dofinansowania doskonalenia zawodowego nauczycieli 

zatrudnionych w przedszkolu oraz szkołach, dla których Gmina Więcbork jest organem 

prowadzącym omówiła Dyrektor Biura Obsługi Oświaty Samorządowej w Więcborku  

p. Danuta Zawidzka. 
 

Zgodnie z art. 70a ust. 1 ustawy z dnia 26 stycznia 1982r. Karta Nauczyciela środki na 

doskonalenie zawodowe nauczycieli zabezpiecza się w budżecie gminy w wysokości 1% 

planowanych rocznych środków przeznaczonych na wynagrodzenia osobowe nauczycieli. 

Organ prowadzący opracowuje, na każdy rok budżetowy, plan dofinansowania form 

doskonalenia zawodowego nauczycieli, maksymalną kwotę dofinansowania opłat, oraz 

specjalności i formy kształcenia, na które dofinansowanie jest przyznawane zgodnie z §6 ust. 

3 oraz §7 rozporządzenia Ministra Edukacji Narodowej i Sportu z dnia 29 marca 2002 r. w 

sprawie sposobu podziału środków na wspieranie doskonalenia zawodowego nauczycieli 

pomiędzy budżety poszczególnych wojewodów, form doskonalenia zawodowego 

dofinansowywanych ze środków wyodrębnionych w budżetach organów prowadzących 

szkoły, wojewodów, ministra właściwego do spraw oświaty i wychowania oraz 

szczegółowych kryteriów i trybu przyznawania tych środków. 

 

Opinia Komisji Oświaty, Kultury i Sportu – pozytywna.  

 

Projekt nie wywołał dyskusji radnych. 

 

Na sali 14 radnych 
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Za przyjęciem uchwały głosowało - 14 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Ad. 11 Projekt uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniego planu  rozwoju i modernizacji 

urządzeń wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych na lata 2018-2020 przedstawił 

Kierownik Zakładu Gospodarki Komunalnej w Więcborku p. Piotr Łukarski. 

 

Ustawa z dnia 7 czerwca 2001 roku o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę i zbiorowym 

odprowadzaniu ścieków reguluje zasady zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego 

odprowadzania ścieków w tym realizację budowy i modernizacji urządzeń wodociągowych  

i kanalizacyjnych. Obowiązek uchwalenia przez radę gminy Wieloletniego planu rozwoju  

i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych został nałożony na Radę 

Gminy przepisami art. 21 ust. 5 wyżej wymienionej uchwały. W wieloletnim planie rozwoju i 

modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych na lata 2018-2020, 

przygotowanym zgodnie z art. 21 ust. 2 przez Zakład Gospodarki Komunalnej w Więcborku 

sp. z o. o., stanowiącym załącznik do niniejszej uchwały, zawarto wymagane ustawą elementy 

tj. planowany zakres usług wodociągowo-kanalizacyjnych, przedsięwzięcia racjonalizujące 

zużycie wody oraz odprowadzania ścieków, planowane nakłady i źródła finansowania. 

Zadania ujęte do realizacji w ramach przedłożonego planu pozwolą zaspokoić potrzeby  

i braki w zakresie infrastruktury komunalnej oraz podniosą standard usług świadczonych 

przez przedsiębiorstwo. Realizacja planu stanowi zaspokojenie potrzeb mieszkańców. 

Planowane zadania modernizacyjne mają na celu optymalizację kosztów w zakresie 

zapewnienia ciągłości i odpowiedniej jakości usług. Zgodnie z przedmiotowym planem, 

inwestycje spółki będą finansowane ze środków zewnętrznych z amortyzacji, środków  

z pożyczek i kredytów oraz pozostałych środków własnych. W związku z powyższym 

zasadnym jest podjęcie uchwalenia wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń 

wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych. 
 

  

Opinia Komisji Połączonych: Budżetu i Finansów oraz Rolnictwa /…/ - pozytywna 

 

Uwag nie wniesiono. 

 

Na sali 14 radnych. 

 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 14 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Ad. 12 Projekt uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2018 przedłożyła 

Skarbnik Gminy Więcbork p. Alina Kruk. 

 

Zmiany dotyczyły: 

1. Zmiany w planie dochodów i wydatków budżetowych dokonano na podstawie pisma 

Wojewody Kujawsko - Pomorskiego nr WFB.1.3120.1.14.2018 z dnia 14 lutego 2018r. 

Niniejszym pismem Wojewoda ustalił plan dotacji (§2010) w rozdz. 75011 na kwotę 

236.300,00 zł (tj. zwiększył dotychczasowy plan o kwotę 9.500,00 zł). W planie 

finansowym wydatków budżetu zmiany ujęte zostały w §4010, §4210 i §4260. 

2. Zmiany w planie dochodów i wydatków budżetowych dokonano na podstawie pisma 

Wojewody Kujawsko - Pomorskiego nr WFB.1.3120.1.14.2018 z dnia 14 lutego 2018 r. 

Niniejszym pismem Wojewoda ustalił plan dotacji (§2030) w rozdz. 85216 na kwotę 
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164.000,00 zł (tj. zmniejszył dotychczasowy plan o kwotę 1.000,00 zł). W planie 

finansowym wydatków budżetu zmiany ujęte zostały w §3110. 

3. Zmiany w planie dochodów i wydatków budżetowych dokonano na podstawie pisma 

Wojewody Kujawsko - Pomorskiego nr WFB.1.3120.1.14.2018 z dnia 14 lutego 2018r. 

Niniejszym pismem Wojewoda ustalił plan dotacji (§2030) w rozdz. 85219 na kwotę 

204.800,00 zł (tj. zmniejszył dotychczasowy plan o kwotę 7.600,00 zł). W planie 

finansowym wydatków budżetu zmiany ujęte zostały w §4040. 

4. Zwiększa się plan dochodów budżetowych w rozdziale 75412 w §0840 o kwotę 433,00 zł  

w związku z wpływem środków stanowiących zapłatę za sprzedany złom. 

5. Zwiększa się plan dochodów w rozdziale 75814 w §0960 o kwotę 1.000,00 zł w związku  

z otrzymaną darowizną od Nadleśnictwa Runowo Kraj. dla Szkoły Podstawowej nr l  

w Więcborku z przeznaczeniem na realizację szkolnego projektu „Mural". 

6. Zwiększa się plan dochodów w rozdziale 85202 w §0970 o kwotę 1.200,00 zł z tytułu 

wpływu dochodów JST stanowiących odpłatność za pobyt w domu pomocy społecznej  

w Kamieniu Kraj. 

7. Zwiększa się plan dochodów w rozdziale 90001 w §0830 o kwotę 2.400,00 zł. 

Zaplanowana kwota stanowi zapłatę na rzecz Gminy wynagrodzenia wynikającego  

z zawartej umowy przesyłu wody i ścieków z ZGK Sp. z o.o. w Więcborku. 

8. Zwiększa się plan finansowy wydatków w rozdziale 70005 w §4210 o kwotę 12.000,00 zł 

na zakup materiałów do bieżącego utrzymania lokali komunalnych. 

9. Zwiększa się plan finansowy w rozdziale 60095 w §4430 o kwotę 200,00 zł oraz  

w rozdziale 75023 w §4430 o kwotę 5.000,00 zł w związku ze zwiększeniem się składki na 

ubezpieczenie majątku gminnego obowiązującej w 2018 r. 

10.W dziale 801 i 854 dokonano zmian w planach finansowych placówek oświatowych  

w związku z bieżącym ich funkcjonowaniem. 

11.W rozdz.85215 w §3110 zmniejsza się plan finansowy o kwotę 13.167,00 zł. Są to wydatki 

związane z wypłatą dodatków mieszkaniowych. Weryfikacja dokumentacji stanowiąca  

o zaangażowaniu środków na najbliższe pół roku daje informację, że liczba osób 

uprawnionych jest mniejsza zatem i wartość wypłaconych świadczeń będzie niższa. 

12. W rozdziale 60016, 75023, 92109, 92195 i 92695 dokonano zmniejszenia planu 

finansowego w zakresie wydatków inwestycyjnych na łączną kwotę 57.261,33 zł 

(szczegóły zawiera załącznik nr 3 do uchwały). Zmiany dotyczą zadań, których wartość nie 

przekracza 10.000,00 zł i wynikają ze zwiększenia limitu wartości środków trwałych lub 

wartości niematerialnych i prawnych umożliwiającego jednorazowe zaliczenie wydatków 

na ich nabycie do kosztów uzyskania przychodów. Realizacja przedmiotowych zadań 

nastąpi w 2018 r. w ramach wydatków bieżących. 

 

 

Opinia Komisji Połączonych: Budżetu i Finansów oraz Rolnictwa /…/ - pozytywna 

 

Pytań nie było   

Na sali 14 radnych. 

 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 14 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Ad. 13 Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych udzielił Burmistrz Więcborka  

p. Waldemar Kuszewski, Wicestarosta Powiatu Sępoleńskiego p. Andrzej Marach oraz 

radny Władysław Rembelski. 
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/Odp. na interp. radnej G. Witczak./ 

 Program emitowany przez TVP Bydgoszcz może zostać wykorzystany dla celów 

edukacyjnych gdyż jest ogólnie dostępny na stronie internetowej TVP Bydgoszcz. 

Ponadto program ten udostępniony jest na stronie Kuratorium Oświaty Województwa 

Kuj. –Pom i z tej strony można go pobrać i wykorzystywać do celów edukacyjnych na 

lekcjach historii. W przypadku filmu „Karolewo 1939” – realizacja tego projektu powoli 

dobiega końca. Gmina Więcbork jest w kontakcie z reżyserem przedsięwzięcia i jest też 

na etapie doprecyzowania szczegółów umowy ze stowarzyszeniem realizującym ten 

Projekt, w celu umożliwienia jego częściowego dofinansowania oraz późniejszej 

możliwości wykorzystania praw do tego filmu. Zdaniem Burmistrza Więcborka Gmina 

Więcbork angażuje się w ww. projekt, gdyż jest to winna mieszkańcom, którzy zginęli w 

Karolewie i taka postawa jest koniecznością. 

 

/Odp. na interp radnego S. Posieczka/ - odp. Burmistrz oraz Rady p. Władysław 

Rembelski 

 Wyrok ogłoszony przez Sąd wobec byłej księgowej BOOS-u  nakazał spłatę 

zobowiązania ale nie wskazał na termin, w jakim należy tego dokonać, ani wysokości rat. 

Spłaty są, nie są one comiesięczne. Egzekucją należności zajmuje się komornik i kiedy 

ściągnie takowe przekazuje je do Gminy Więcbork. W roku 2017 z tego tytułu wpłynęła 

do Gminy Więcbork  kwota 3.514,00 zł. 

 Kwestia należności z Kasy Zapomogowo – Pożyczkowej leży poza właściwością Gminy 

Więcbork. W tym przypadku członkowie Kasy na drodze cywilnej mogą dochodzić 

swoich praw. Bliższych informacji może udzielić radny Władysław Rembelski, jako 

członek KZP. 

Radny Władysław Rembelski potwierdził, że egzekwowanie należności w tym przypadku 

jest sprawą samej Kasy. Niemniej kwestia ta trafiła do organów ścigania poprzez zgłoszenie 

jest przez Urząd Miejski w Więcborku. Zapadł wyrok skazujący w zawieszeniu oraz wyrok 

nakazujący zwrot członkom Kasy przywłaszczonych środków. Zarząd Kasy nie wystąpił  

z powództwa cywilnego o zwrot zawłaszczonych środków ale indywidualnie występowali 

członkowie, choć nie wszyscy. Poza tym na jego wniosek, jako członka Kasy, Prokurator 

zabezpieczył kwotę 50.000,00 zł, które nie trafiło tylko do członków Kasy. Pieniądze te 

zostały przekazane do komornika sądowego, który dzielił je na wszystkie podmioty, gdzie 

należności widniały. Tam, gdzie członkowie wystąpili o zwrot, komornik ściąga należności, 

są to niewielkie kwoty ok. 20.000,00 zł rocznie. Inna drogą członkowie odzyskali w sumie  

ok. 40.000,00 zł. 

/Odp. na interp. radnego R. Kałaczyńskiego/  

 Drzewa pochodzące z wycinki na terenie sołectw mogą być pozyskiwane na opał. 

Większość tych drzew to drzewa określane mianem „trudnych” tj. umiejscowione 

najczęściej przy liniach energetycznych, pochylonych w kierunku zabudowań itp. tego 

typu drzew Gmina nie usuwa sama tylko zleca tą czynność podmiotom zewnętrznym  

w zamian za materiał - drewno. Jeżeli jednak sołtys zgłasza jakieś drzewo do wycinki  

i nie ma czynników utrudniających dokonanie takiej czynności, nic nie stoi na 

przeszkodzie, aby  wycinki dokonała osoba zainteresowana z terenu sołectwa, która 

weźmie odpowiedzialność za ewentualne szkody. Poza tym część drewna pozyskana  

w ramach sprzątania terenu lasku miejskiego trafi również do świetlic wiejskich, jako 

materiał opałowy.  

/Odp. na interp. radnego J. Antczaka/ 
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 W przypadku mieszkań n w Runowie Krajeńskim pozostało wykonanie prac koniecznych 

na zewnątrz budynku, na co obecnie nie pozwala aura. Na przełomie kwiecień/maj temat 

powinien zostać zakończony, a mieszkania oddane do użytku.  

 Po podjęciu uchwał w sprawie wniesienia skarg do sądu na zarządzenia zastępcze 

Wojewody nie wpłynęła żadna informacja/odpowiedź. Gmina Więcbork wystąpiła także  

o wstrzymanie wykonania decyzji Wojewody do czasu rozstrzygnięcia przez Sąd ale  

i w tym przypadku póki co odpowiedzi nie ma. 

 Jeżeli tylko wiosenna aura pozwoli budowa odcinka drogi w kierunku Pragi, na terenie 

sołectwa Runowo Krajeńskie, będzie pierwszym zadaniem, jakie zostanie zrealizowane 

przez brygadę Urzędu Miejskiego w Więcborku, która układa polbruk 

 

/Odp. na interp. radnego J. Kabattka/ - odp. Wicestarosta Powiatu p. Andrzej Marach. 

 Po zapoznaniu się ze sprawą Wicestrosta zobowiązał się udzielić odpowiedzi 

telefonicznej bezpośrednio zainteresowanemu radnemu oraz Radzie Miejskiej  

w Więcborku. 

 

. 

 

Ad.18 Wolne wnioski i informacje. 

Przewodnicząca RM zaprosiła wszystkich radnych do uczestnictwa w obchodach 

Narodowego Dnia „Żołnierzy Wyklętych” tj. do zaplanowanego na dzień 1 marca 2018r. 

złożenia wiązanek i zniczy: o godz. 8:40 na grobach Żołnierzy, na cmentarzu Komunalnym  

w Więcborku i o godz. 9:00 na grobach Żołnierzy, na cmentarzu Parafialnym w Więcborku. 

Radna Beata Lida złożyła wniosek o zakup dla OSP Pęperzyn samochodu bojowego. Jest to 

jedyna jednostka OSP w gminie Więcbork, która takowego samochodu nie posiada. Jako 

źródło finansowania ww. zakupu podała oszczędności, o których mówił Burmistrz 

Więcborka, powstałe  w wyniku ostatnich procedur przetargowych przeprowadzonych przez 

Gminę Więcbork. 

Zastępca Burmistrza Więcborka przekazał radnym Rady Miejskiej w Więcborku 

informacje o zmianach, jakie nastąpiły w ustawie o samorządzie gminnym oraz ustawie 

Kodeks wyborczy.  Zmiany  te dotyczą: 

Ustawa o samorządzie gminnym 

 Głosowania jawne odbywać się będą za pomocą urządzeń umożliwiających sporządzenie  

i utrwalenie imiennego wykazu głosowań. Głosowanie będą podlegały bezpośrednio po 

sesji publikacji w BIP, a sam protokół z obrad po zatwierdzeniu na kolejnej sesji. 

 Kadencja Rady będzie trwała pięć lat. 

 Sesje Rady będą transmitowane z wykorzystaniem urządzeń do transmisji i rejestracji  

/transmisje internetowe/. 

 Upoważnienie dla Przewodniczącego Rady Miejskiej, który w realizacji swoich 

obowiązków może wydawać polecenia służbowe pracownikom urzędu, wykonującym 

zadania organizacyjne i prawne związane z funkcjonowaniem Rady. 

 Interpelacje i zapytania radnych będą musiały być formułowane na piśmie i przekazywane 

do przewodniczącego RM, który niezwłocznie będzie przekazywał je burmistrzowi. 

Odpowiedź musi nastąpić w przeciągu 14 dni od daty złożenia interpelacji. 
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 Każdego roku do dnia 31 maja burmistrz będzie przedstawiał Radzie raport o stanie 

gminy. Radni będą mogli zadawać pytania w związku z raportem bez limitów czasowych. 

Ponadto w debacie będą mogli zabrać głos mieszkańcy, którzy zgłoszą taką chęć pisemnie 

z poparciem i podpisami przynajmniej 20 osób /ustawodawca nie wskazuje, czy mają to 

być osoby pełnoletnie, mieszkańcy gminy, osoby z czynnym prawem wyborczym/. Raport   

jest kwestią odrębna od sprawozdania z wykonania budżetu i absolutorium. 

 Do zapisów ustawy wprowadzona zostaje obywatelska inicjatywa ustawodawcza.  

W przypadku gminy Więcbork inicjatywa musi być poparta  przez co najmniej 200 osób 

/ilość podpisów uzależniona jest to od ilości mieszkańców/.  

 Konieczne będzie powołanie nowej obligatoryjnej komisji ds. skarg, wniosków i petycji. 

 Wszystkie zmiany będą musiały zostać zawarte w statucie Gminy 

 

Zmiany w Kodeksie wyborczym szczegółowo omówione zostaną przy okazji 

wywołania uchwał w sprawie obwodów i okręgów wyborczych  

 

Na tym obrady zakończono. 

Przewodnicząca RM słowami „zamykam obrady czterdziestej sesji Rady Miejskiej  

w Więcborku”, zamknęła obrady. 

 

Prot. I. Mrozek 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej 

w Więcborku 

 

/-/ mgr Grażyna Witczak 
 


